

Joseph

God is with me



Деяния 7:9

9 Патриархи, по зависти, продали Иосифа в Египет; но Бог был с ним

Acts 7:9

9 “Because the patriarchs were jealous of Joseph, they sold him as a slave into Egypt. But God was with him

Бытие 37:5-9

5 И видел Иосиф сон, и рассказал братьям своим: и они возненавидели его еще более.

6 Он сказал им: выслушайте сон, который я видел:

7 вот, мы вяжем снопы среди поля; и вот, мой сноп встал и стал прямо; и вот, ваши снопы стали кругом и поклонились моему снопу.

8 И сказали ему братья его: неужели ты будешь

царствовать над нами? неужели будешь владеть нами? И возненавидели его еще более за сны его и за слова его.

9 И видел он еще другой сон и рассказал его братьям своим, говоря: вот, я видел еще сон: вот, солнце и луна и одиннадцать звезд поклоняются мне.

Genesis 37:5-9

5 Joseph had a dream, and when he told it to his brothers, they hated him all the more. 6 He said to them, "Listen to this dream I had: 7 We were binding sheaves of grain out in the field when suddenly my sheaf rose and stood upright, while your sheaves gathered around mine and bowed down to it."

8 His brothers said to him, "Do you intend to reign over us? Will you actually rule us?" And they hated him all the

more because of his dream and what he had said.

9 Then he had another dream, and he told it to his brothers. "Listen," he said, "I had another dream, and this time the sun and moon and eleven stars were bowing down to me."

Знай волю Божию

- Иосиф услышал от Бога. У него была цель или видение жизни, даже если это не было открыто другим.
- К Ефесянам 5:17
Итак, не будьте нерассудительны, но познавайте, что есть воля Божия.

Know God's will

- Joseph had heard from God. He had a purpose, or a vision, for his life, even if it wasn't received by others.
- Ephesians 5:17
Therefore do not be foolish, but understand what the Lord's will is.

Бытие 39:1-10

39 Иосиф же отведен был в Египет, и купил его из рук Измаильтян, приведших его туда, Египтянин Потифар, царедворец фараонов, начальник телохранителей. 2 И был Господь с Иосифом: он был успешен в делах и жил в доме господина своего, Египтянина. 3 И увидел господин его, что Господь с ним и что всему, что он делает, Господь в руках его дает успех. 4 И снискал Иосиф благоволение в очах его и служил ему. И он поставил его над домом своим, и все, что имел, отдал на руки его. 5 И с того времени, как он поставил его над домом своим и над всем, что имел, Господь благословил дом Египтянина ради Иосифа, и было благословение Господне на

всем, что имел он в доме и в поле. 6 И оставил он все, что имел, в руках Иосифа и не знал при нем ничего, кроме хлеба, который он ел. Иосиф же был красив станом и красив лицом. 7 И обратила взоры на Иосифа жена господина его и сказала: спи со мною. 8 Но он отказался и сказал жене господина своего: вот, господин мой не знает при мне ничего в доме, и все, что имеет, отдал в мои руки; 9 нет больше меня в доме сем; и он не запретил мне ничего, кроме тебя, потому что ты жена ему; как же сделаю я сие великое зло и согрешу пред Богом? 10 Когда так она ежедневно говорила Иосифу, а он не слушался ее, чтобы спать с нею и быть с нею,

Genesis 39:1-10

39 Now Joseph had been taken down to Egypt. Potiphar, an Egyptian who was one of Pharaoh's officials, the captain of the guard, bought him from the Ishmaelites who had taken him there. 2 The Lord was with Joseph so that he prospered, and he lived in the house of his Egyptian master. 3 When his master saw that the Lord was with him and that the Lord gave him success in everything he did, 4 Joseph found favour in his eyes and became his attendant. Potiphar put him in charge of his household, and he entrusted to his care everything he owned. 5 From the time he put him in charge of his household and of all that he owned, the Lord blessed the household of the Egyptian because of Joseph. The blessing of the Lord was on everything Potiphar had, both in the house

and in the field. 6 So Potiphar left everything he had in Joseph's care; with Joseph in charge, he did not concern himself with anything except the food he ate.

Now Joseph was well-built and handsome, 7 and after a while his master's wife took notice of Joseph and said, "Come to bed with me!"

8 But he refused. "With me in charge," he told her, "my master does not concern himself with anything in the house; everything he owns he has entrusted to my care. 9 No one is greater in this house than I am. My master has withheld nothing from me except you, because you are his wife. How then could I do such a wicked thing and sin against God?"

10 And though she spoke to Joseph day after day, he refused to go to bed with her or even be with her.

Настоящий успех

(стих 2)

- Бог оценивает успех по другому, чем мы!
- Истинное благосостояние — знать, что Бог с тобой.
- Настоящий успех не состоит в богатстве, а в Божием благоволении и помазании действующей в твоей жизни, и в силе, которую Он даёт, чтобы приобрести это богатство.
- Второзаконие 8:18
но чтобы помнил Господа, Бога твоего, ибо Он дает тебе силу приобретать богатство, дабы исполнить, как ныне, завет Свой, который Он клятвою утвердил отцам твоим.

True prosperity

(verse 2)

- God views prosperity differently than we do!
- True prosperity is knowing that God is with you, as Steven had said of Joseph.
- True prosperity is not wealth itself but God's favour, anointing, and power that work in your life to obtain it.
- Deuteronomy 8:18
But remember the Lord your God, for it is he who gives you the ability to produce wealth, and so confirms his covenant, which he swore to your ancestors, as it is today.

Бог очевиден в твоей жизни

(стих 3)

- Потифар не случайно заметил, что Бог был с Иосифом.
- От Матфея 5:14-16
Вы - свет мира. Не может укрыться город, стоящий на верху горы. И, зажегши свечу, не ставят ее под сосудом, но на подсвечнике, и светит всем в доме. Так да светит свет ваш пред людьми, чтобы они видели ваши добрые дела и прославляли Отца вашего Небесного.
- 1-е Петра 3:15
Господа Бога святите в сердцах ваших; [будьте] всегда готовы всякому, требующему у вас отчета в вашем уповании, дать ответ с кротостью и благоговением.

God is visible in your life

(verse 3)

- It was no accident that Potiphar saw that God was with Joseph.
- Matthew 5:14-16
“You are the light of the world. A town built on a hill cannot be hidden. Neither do people light a lamp and put it under a bowl. Instead they put it on its stand, and it gives light to everyone in the house. In the same way, let your light shine before others, that they may see your good deeds and glorify your Father in heaven.”
- 1 Peter 3:15a
But in your hearts revere Christ as Lord. Always be prepared to give an answer to everyone who asks you to give the reason for the hope that you have.

Честность

(стих 6)

- Потифар мог доверять Иосифу. Он мог ни о чём не заботиться, благодаря Иосифу.
- 2-е Коринфянам 8:21
ибо мы стараемся о добром не только пред Господом, но и пред людьми.

Integrity

(verse 6)

- Potiphar did not concern himself with anything that was under Joseph's care.
- 2 Corinthians 8:21
For we are taking pains to do what is right, not only in the eyes of the Lord but also in the eyes of man.

Божии пути - наше мерило

(стих 9)

- Иосиф больше всего был озабочен тем, чтобы не согрешить против Бога.
- Второзаконие 11:1
Итак люби Господа, Бога твоего, и соблюдай, что повелено Им соблюдать, и постановления Его и законы Его и заповеди Его во все дни.

God's ways are the standard

(verse 9)

- Joseph was most concerned about not sinning against God.
- Deuteronomy 11:1
Love the Lord your God and keep his requirements, his decrees, his laws and his commands always.

Настойчивость

- К Галатам 6:9
Делая добро, да не унываем, ибо в свое время пожнем, если не ослабеем.
- 2-е Тимофею 4:7
Подвигом добрым я подвизался, течение совершил, веру сохранил;

Perseverance

- Galatians 6:9
Let us not become weary in doing good, for at the proper time we will reap a harvest if we do not give up.
- 2 Timothy 4:7
I have fought the good fight, I have finished the race, I have kept the faith.

Joseph

- Knew God's will
- Had true prosperity
- God was visible in his life
- Had integrity
- God's ways were his standard
- Persevered
- God was with him

